
PROTOKÓŁ Nr 36A/2021 

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia odbytego w dniu 7 października 2021 r. w
sali posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 800 - zakoń� czono godz. 902 . 

Przewodniczyła: Przewodnicząca Komisji Kultury, Oś�wiaty i Zdrowia – Pani Małgorzata Kamiń� śka.

Obecni członkowie Komisji Kultury, Oś�wiaty i Zdrowia Gminy Grunwald (lista obecnoś�ci zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

1. Pan Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy.
2. Pan Rydiger Kupisz- Inspektor
3. Pan Zbigniew Borecki- Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Mielnie

Ad pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocno  ś  ci obrad. Przyj  ę  cie porz  ą  dku obrad.   

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia –Pani Małgorzata Kamińska- dokonała
otwarcia  posiedzenia  komisji,  stwierdziła  prawomocnoś�ć� obrad  oraz  przedstawiła  projekt  porządku
obrad.

Radni uwag nie zgłosili. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg.
następującego wyszczególnienia.

1.Otwarcie – stwierdzenie prawomocnoś�ci obrad.

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Rozpoznanie  pisma  dyrektora  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  Pana  Zbigniewa  Boreckiego  w
sprawie przywrócenia dowozu dzieci z miejscowoś�ci Lubianek do szkoły i przedszkola w Mielnie.

4. Wolne wnioski i zapytania. 

5. Zamknięcie obrad. 

Ad. pkt.3. Rozpoznanie pisma dyrektora Zespo  ł  u Szkolno-Przedszkolnego Pana Zbigniewa  
Boreckiego w sprawie przywrócenia dowozu dzieci z  miejscowo  ś  ci  Lubianek do szko  ł  y  i  
przedszkola w Mielnie.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
powiadomiła,  z�e  do  Radcy  Prawnego  zostały  wystosowane  pytania  na.  które  członkowie  komisji
otrzymali odpowiedz�  ( załącznik nr 2). Wynika z tego, z�e Rada moz�e wprowadzić� dowóz tych dzieci
tylko musi wskazać� z�ródło finansowania.
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Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- odpowiedziała,  z�e nie moz�na
ograniczać� się tylko do tych dzieci wyznaczonych w piś�mie.

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
ograniczmy się na razie do dzieci przedszkolnych, jez�eli byłoby miejsce to dzieci szkolne tez�  mogłyby
dojez�dz�ać�.  Pierwsze  i  najwaz�niejsze  jest  to,  aby  takie  maluchy  miały  zapewnione  maksimum
bezpieczeń� stwa  i  uwaz�am.  z�e  jest  to  niedopuszczalne,  z�eby  takie  maluchy  jez�dziły  do  przedszkola
pojazdem, który nie ma pasów bezpieczeń� stwa. Z tego co wiemy dzieci 2,5 km muszą dochodzić� do
drogi asfaltowej z tym, z�e wcześ�niej wiemy z�e ten dowóz był zapewniony.
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział, z�e oczywiś�cie funkcjonował przez kilka ładnych lat i zdawał egzamin na 100%.
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia –Pani Małgorzata Kamińska- zapytała
ile tam jest dzieci ?
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział, z�e w tej chwili będzie dziewiątka wszystkich razem. Samych przedszkolaków troje dzieci.
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
stwierdziła, z�e skoro dziewiątka to bus i tak nie mógłby jez�dzić� chyba, z�e same przedszkolaki. Bo bus
ma dziewięć� wszystkich miejsc łącznie z kierowcą i opiekunką.
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział, z�e ostatnie zebranie z rodzicami, proszą na gwałt, z�eby coś�  zrobić� bo to jest polna droga
z�eby dojś�ć� do asfaltu i w tym momencie juz�  nie tylko zające, lisy. ale mówią z�e i wilki się pojawiają.
Wyobraz�cie sobie Pań� stwo malutkie dzieci, które chodzą pieszo. Przed 1600 ostatni kurs autobusu to w
listopadzie będzie juz�  ciemno. 
Radna Gminy Grunwald- Pani Cecylia Lecewicz-Husar- odpowiedziała, z�e nie wyobraz�a sobie
rodziców 4 latków, wypuszczających dzieci z domu i te dzieci idą same. Panie dyrektorze ja sobie nie
wyobraz�am czterolatka, który idzie do przedszkola rodzic nie rozebrał w szatni i z dzieckiem się nie
poz�egnał.
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział, z�e tam są nie, które samotne matki które pracują i nie raz praca nie pozwala na to. Nie
raz przywoz�one są dzieci juz�  po godzinie 6 do szkoły. Są sytuacje sporadyczne, z�e to dziecko wraca ze
starszym rodzeń� stwem lub kolegą.
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
odpowiedziała, z�e do Gierzwałdu do przedszkola są dowoz�one maluchy i jest tam opiekunka.
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział,  z�e w Gierzwałdzie i w Stębarku gminny bus dowozi dzieci, były zakupione foteliki do
busa,  z�eby dzieci mogły jez�dzić� w godziwych warunkach. ale mówimy o dzieciach dowoz�onych do
Gierzwałdu lub do Stębarku.  Pytam dlaczego Mielno nie moz�e z  tego skorzystać�?  I mówię o tych
maluszkach. 
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Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
odpowiedziała,  z�e mimo wszystko mówię tu o dzieciach przedszkolnych dowóz trzeba zapewnić� tym
bardziej, z�e on działał i wszystko było OK, nie było z�adnego problemu. Jez�eli dowoz�one są maluchy do
przedszkola  w Stębarku i  w Gierzwałdzie   to  tak samo powinny być� dowoz�one do przedszkola  w
Mielnie. Tym bardziej,  z�e ten bus ma pasy i zapewnia im bezpieczne dowoz�enie. Z tego co mi się
wydaje ten gminny bus dał by radę więc koszty nie byłby takie wielkie bo to dojdą  tylko i wyłącznie
koszty paliwa. Dowiezie dzieci do Stębarku wiec potem moz�e jechać� po dzieci na Lubianek.
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział,  z�e w tym roku została  uruchomiona  nowa  linia,  która  nie  funkcjonowała wcześ�niej
woz�ąca dwójkę przedszkolaków z Marcinkowa do Stębarku do przedszkola. I tu nie ma problemu i nie
trzeba szukać� luk w budz�ecie,  z�eby znalez�ć� ś�rodki.  Traktujmy wszystkich jednakowo przeciez�  to są
tylko dzieci.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Grunwald-  Pani  Ewa  Bawolska-  odpowiedziała,  z�e  dzieci  w
przedszkolu powinny być�  dowoz�one z tego obszaru szkoły w Mielnie busem, z�eby miały zapewnione
bezpieczeń� stwo. Jakoś� nikt się nie przejmował,  z�e zamiana dowoz�enia  dzieci niepełnosprawnych do
Ostródy z usługi na transport własny kosztuję nas zamiast 30 tys. rocznie to mamy ponad 100 tys. i nikt
się nie przejmował, z�e koszty tyle wzrosną.
Radna Gminy Grunwald- Pani Cecylia Lecewicz-Husar- stwierdziła,  z�e jest  sugestia,  z�eby tą
trójkę dzieci dowozić�, a co z tymi uczniami ?
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
odpowiedziała,  z�e jez�eli jest miejsce to nie ma problemu,  z�eby te dzieci tez�  podjechały, ale to jest na
zasadzie dobrowolnoś�ci i tylko wtedy, gdy byłoby miejsce. Wtedy Lipnickiemu nie musielibyś�my płacić�

i byłyby oszczędnoś�ci.
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział,  z�e  koszt  biletu  dla  dziecka  z  Lubianka  to  92 zł.  To są duz�e koszty.  Jakby te  dzieci
przestały jez�dzić� z Lipnickim tylko busem no to byłoby mniej do zapłaty przez gminę.
Radna Gminy Grunwald- Pani Cecylia Lecewicz-Husar- zapytała czy nie będzie to kolidowało z
harmonogramem dowozu?
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział, z�e moz�e się dostosować�. Nie ma problemu.
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia –Pani Małgorzata Kamińska- zapytała
kogo dowozić�, a kogo nie dowozić� ?
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział, z�e są rodzice, którzy pracują w Zalando i dowoz�ą jedno czy dwoje dzieci do szkoły.
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia –Pani Małgorzata Kamińska- zapytała
ile w busie gminnym jest miejsc.
Inspektor-Pan Rydiger Kupisz-odpowiedział, z�e 7 plus opiekunka.
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia –Pani Małgorzata Kamińska- zapytała
czy on dowozi dzieci do przedszkola w Gierzwałdzie i w Stębarku ?
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Inspektor-Pan  Rydiger  Kupisz-odpowiedział,  z�e  z  Pacółtówka,  Marcinkowa  i  Frygnowa.  Z
Marcinkowa i Frygnowa dowozi do Stębarku, a z Pacółtówka do Gierzwałdu. Najpierw Pacółtówko do
Gierzwałdu potem Marcinkowo i Frygnowo do Stębarku na godzinę 710.
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
stwierdziła, z�e potem mógłby jechać� po dzieci na Lubianek i zawiś�ć� dzieci do Milena.
Inspektor-Pan  Rydiger  Kupisz-odpowiedział,  z�e  tak  tylko  w  Lubianku  nie  jest  przez  Radę

zatwierdzony przystanek, dla odbioru dzieci. 

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
stwierdziła, z�e trzeba zrobić� uchwałę o utworzeniu przystanku w Lubianku dla dzieci przedszkolnych i
szkolnych.  Uchwałę o  dowozach.  Gdybyś�my 7  biletów  mniej  płacili  Lipnickiemu za  listopad  i  za
grudzień�  to za siedem osób ponad 600 zł to wydaje mi się, z�e dołoz�yć� do paliwa by wystarczyło, bo
ponosimy  koszt  tylko  i  wyłącznie  paliwa  dodatkowo.  Nie  moz�emy  traktować� jednych  dzieci  po
macoszemu.
Inspektor-Pan Rydiger Kupisz-odpowiedział, z�e trzy i czterolatków nie ma obowiązku dowoz�enia
do  szkoły  to  jest  w  prawie  oś�wiatowym.  Przewoz�nik  ma  autobus  licencjonowany  i  dowozy  i  ma
wykonywać� zgodnie z licencją. 
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
stwierdziła, z�e jez�eli są dowoz�one dzieci z Marcinkowa 3 i 4 latki do przedszkola, stworzona nowa linia
tylko dla tych maluchów, gdzie nie ma obowiązku to dlaczego są pominięte maluchy z Lubianka? Jez�eli
tu moz�na było bez szukania pieniędzy w budz�ecie zrobić� coś� takiego dla Marcinkowa to dlaczego nie
moz�na dołoz�yć� do tego dzieci z Lubianka.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- odpowiedziała, z�e dlatego będzie
to  tłumaczone  to  tym  ,  z�e  obowiązek  dowoz�enia  jest  dowozić� tam  gdzie  powyz�ej  3  km  jest.
Marcinkowo będzie się w to wliczało. 
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
stwierdziła, z�e jest to do zrobienia. Nie moz�na jednym maluchom zorganizować�, a drugim nie. Z tego
powodu, z�e została utworzona nowa linia, z�eby dowozić� dzieci do Stębarku to uwaz�am, z�e nie moz�emy
traktować� dzieci z Lubianka po macoszemu i te dzieci tak samo trzeba dowozić�. Tym bardziej ze 710

dzieci są w Stębarku to nie ma problemu do 800 spokojnie dojadą do Mielna.
Dyrektor  Zespołu  Szkolno-  Przedszkolnego  w  Mielnie-  Pan  Zbigniew  Borecki-
odpowiedział, z�e jeś� li chodzi o maluszków to 830 mają dopiero ś�niadanie.
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
stwierdziła,  z�e  musimy  wystąpić� o  przywrócenie  dowozu  dzieci  przedszkolnych  z  Lubianka  do
przedszkola w Milenie. Zwrócić� się z pismem do Wójta o przywrócenie dowozu. 
Inspektor-Pan Rydiger Kupisz-odpowiedział, z�e z�eby zrobić� przystanek przy którejkolwiek drodze
to musimy mieć� zgodę zarządcy danej drogi. 
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
odpowiedziała,  z�e  musielibyś�my zmienić� aneks  do  uchwały  dodać� Lubianek.  Stwierdziła,  z�e  cześ�ć�

dzieci dowoz�ona jest pojazdem gminnym, busem.
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Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski- odpowiedział,  z�e tak  tam  gdzie  nie  ma  komunikacji
publicznej.
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia –Pani Małgorzata Kamińska- zapytała
jak to zrobić�, z�eby przywrócić� dowóz dzieci, przedszkolaków z Lubianka?
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- odpowiedział, z�e takich miejscowoś�ci jak Lubianek gdzie
dzieci dochodzą do przystanku jest duz�o, takz�e Lubianek nie jest wyodrębniony.
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
odpowiedziała, z�e Lubianek nie ma transportu publicznego ma wyznaczone tylko miejsce. Ten dowóz
tam był i tam działał i to działał dobrze. Z innych miejscowoś�ci są te dzieci dowoz�one więc dlatego my
chcemy na zasadzie dobrej woli,  z�eby Gmina wykazała odrobinę dobrej woli, przywrócić� ten dowóz
busem. 
Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski- odpowiedział,  z�eby  zająć� stanowisko  i  zostanie  ono
przedstawione Panu Wójtowi, jest władny do podejmowania decyzji wiąz�ących.
Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska- odpowiedziała, z�e sprawę trzeba
przedstawić� całej  Radzie.  Komisja  rozpatruję temat  i  przedstawi  temat  na  wspólnym  posiedzeniu
komisji. 
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
postanowiła przedstawić� stanowisko Komisji  Kultury, Oś�wiaty i  Zdrowia Wójtowi Gminy, i  całoś�ć�

przedstawić� na wspólnym posiedzeniu Komisji.
Radni więcej uwag nie zgłosili

4. Wolne wnioski i zapytania. 

Radni uwag nie zgłosili

5. Zamkni  ę  cie obrad.   

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  –Pani  Małgorzata  Kamińska-
zakoń� czyła posiedzenie Komisji Kultury, Oś�wiaty i Zdrowia.

Protoko owa a ł ł

Marta Grudzi skań

      Przewodnicząca Komisji Kultury, Oś�wiaty i Zdrowia

                              Małgorzata Kamiń� ska
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